
Trives som skogeier
Når det gjelder drift av skogeiendommen 
har det vært mye nytt å sette seg inn i.
– Jeg meldte meg tidlig inn i AT Skog og 
er aktiv i Bø skogeierlag. Her har jeg lært 
mye av de mer erfarne skogeierne. Det 
er så mange begreper i skogbruket, en 
helt egen sjargong. I begynnelsen var det 
vanskelig å henge med på alle 
diskusjonene, men jeg forstår mer og 
mer, sier Mariann Oline. Nå sitter hun i 
styret i skogeierlaget og i vår ble hun 
valgt som vara til AT Skogs årsmøte.
 –  Noe av det morsomste med å være 
med i skogeierlaget, er at jeg har blitt kjent 
med mange hyggelige folk som jeg kanskje 
ikke hadde hilst på ellers.  Som relativt 
fersk skogeier var det stas å bli valgt som 
vara. Det tar jeg som en liten ære.

Å gå i egen skog
Mesteparten av skogen på eiendommen 
ble hogd før hun tok over. Og i 2022 ble 
det planta på hogstfeltene. Oppgaven 
hennes blir derfor å pleie og stelle 
ungskogen. Selv om det er mye nytt, har 
Mariann Oline skogfaglig ballast med seg 
hjemmefra.
 –  Pappa eier litt skog og hjelper meg 
mye. Broren min har tidligere jobbet 
som skogsmaskinfører. Jeg kommer til å 
sette bort en del av arbeidet, men har 
også lyst til å prøve meg litt selv. Jeg 
gleder meg til å gå på jakt og til å bli 
enda bedre kjent med eiendommen. Det 
gir en helt egen følelse å gå i egen skog, 
sier Mariann Oline.
 Men hun skal ikke bare stelle skogen. 
Hun skal også reise, leve og oppleve 
verden.
 –  Skogbruk passer meg fint. Det går 
sakte og jeg trenger ikke sitte hjemme og 
se på at trærne vokser. Jeg vil også reise 
og oppleve verden. Så skal jeg hogge når 
jeg blir gammel og krokete. Les hele 
saken og se bilder på atskog.no

Å kjøpe en eiendom av denne størrelsen 
var aldri planen. Langt mindre å bli 
skogeier.
– Jeg liker å gå turer i fjellet og sove ute i 
hengekøye, og drømte om å finne en 
liten hytte på fjellet som jeg kunne ha 
som base i sommerhalvåret. Da en 
kollega og slektning tok meg med til 

Nytt

Mariann Oline ble skog-
eier ved en tilfeldighet
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Lunden, en liten husmannsplass uten 
innlagt strøm og vann som ligger like 
nedenfor gården, ble jeg helt forelska 
og tenkte - her vil jeg bo, sier Mariann 
Oline, som er sykepleier og jobber 
nattevakt på sjukeheimen i Bø, bygda 
hvor hun har vokst opp og bodd 
mesteparten av livet.
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Skogbruk passer meg 
fint. Det går sakte og 
jeg trenger ikke sitte 

hjemme og se på at trærne 
vokser.

Mariann Oline Aaland (34) drømte om en hytte å bo i om sommeren, 
leve enkelt og hente vann i bekken. Hun endte opp med 1000 mål 
skog, 12 bygninger og et gammelt sagbruk.  



 

Den siste medlemsundersøkelsen utført 
i AT Skog viser også at skogeierne er 
positive og interessert i andre 
hogstformer enn åpen hogst, eller det 
som mange omtaler som flatehogst.
 I Norsk PEFC Skogstandard, som 
omhandler 30 kravpunkt for hvordan 
hogst skal utføres, er det også et klart 
mål om å øke andelen lukket hogst. 
Skogbruksleder i AT Skog i Vegårshei, 
Trond Saga, har nylig planlagt og 
gjennomført en lukket hogst i sitt 
nærområde. 

Søker kunnskap
– AT Skog er i gang med kursing av 
skogbrukslederne slik at vi kan levere 
på kravet i PEFC. Dette er en hogstform 
vi skal tilby der skogeieren ønsker det. 
Vi søker nå kunnskap og kompetanse 
for å bli gode på denne hogstformen. I 

en lukket hogst er det like viktig å 
tenke på trærne som står igjen som 
trærne vi tar ut, presiserer Nesland.
 Styreleder i PEFC Norge, Simon 
Thorsdal, er også direktør for bærekraft 
og samfunnskontakt i AT Skog. Han er 
godt fornøyd med gjennomføringen av 
lukket hogst i Vegårshei.

Ønske fra skogeier
– Det er noen utfordringer for 
skogbruket med lukket hogst. Der må 
vi finne løsninger. Vi skal levere på et 
skogbilde, som spesielt etterspørres i 
bynære områder og friluftsområder. 
Skognæringen har en 
samfunnskontrakt gjennom PEFC. Vi 
skal levere på kravene og vi skal lykkes, 
konkluderer Thorsdal.
Les hele saken om på atskog.no om 
definisjonen på åpen og lukket hogst. 

– Vi har økende etterspørsel fra skogeiere etter lukket hogst, 
sier direktør for skog i AT Skog, Knut Nesland.

Knut og Trond skal 
tilby lukket hogstThea, Sigbjørn og 

Marit oppsummerer 
tre uker i AT Skog
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master til høsten der hun tenker å velge 
en retning innen skog- eller 
viltforvaltning.
– Eg tykte det gøyaste var å lære om 
frivillig vern og å få vere med ut på 
feltkontroll. Dette er også veldig 
relevant for studiet mitt, oppsummerer 
Marit, som har foreldre som begge har 
studert skogfag ved NMBU. 

– Morsomst å kjøre tømmerbil
Thea Veum (21) er odelsjente fra 
Fyresdal og har også foreldre med 
studietid på NMBU. Selv er hun i gang 
med industriell økonomi.
 – Jeg har lært mye av å være ute å se 
på skogsdrift, sagbruk og de praktiske 
tinga vi har gjort ute. Det var interessant 
å høre om det de gjør på service-
kontoret, og det vi ble fortalt om 
tømmermarked, oppsummerer Thea, 
som synes det morsomste hun fikk 
oppleve i perioden, var å få bli med i 
tømmerbil. Men også å få være ute på 
feltkontroll og høre om kvalitet og miljø. 
Studentene har også fått tid til å løse 
oppgaver som er gitt fra AT Skog. 
Oppsummering av hva de har opplevd 
og sett – og ideer til hva som kan 
forbedres – ble presentert på siste 
arbeidsdag.
 

– Dette har vært kjempegøy, er responsen 
fra de tre utvalgte studentene, som har 
vært innom alle avdelingene i AT Skog. 
Der har de fått et innblikk i driftsteknikk, 
hvordan skogsdrift utføres i ulikt terreng, 
lært om skogbruksplanlegging, 
tømmertransport, bærekraft, PEFC og 
næringspolitikk, marked, kvalitet og miljø, 
kommunikasjon, skogplanting og 
skogstell. De har også besøkt et av 
sagbrukene i konsernet, nemlig Hasås 
avdeling Telemarksbruket i Midt-Telemark 
og deltatt på skogfaglig samling på Voss.

Nyttig med praksis
Sigbjørn Flatin (21) Fra Noresund er 
odelsgutt og har vokst opp med en far, 

som er «ekstremt interessert i skogbruk», 
ifølge sønnen.
– Det er nok der jeg har interessen fra. 
Jeg liker best å jobbe med ungskogpleie. 
Det legger grunnlaget for framtidig skog, 
jeg ser resultater og det er god trim å 
jobbe med ryddesag og motorsag, 
forklarer Sigbjørn, som er ferdig med 
andre året på skogfag på NMBU. Etter tre 
uker internship i AT Skog, synes Sigbjørn 
det mest lærerike har vært kurs i Voss 
om drift i bratt terreng. 

– Det gøyaste var frivillig vern
Marit Haug Røynlid (22) fra Åseral har 
en bachelor i økologi og 
naturforvaltning. Hun begynner på 

AT Skog har for andre året på rad gjennomført internship. 
Tre studenter fra Ås har fått et innblikk i moderne 
skogbruk fra stubbe til sagbruk.
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I høst inviterer AT Skog igjen til med-
lemsmøter. Vi kommer innom 11 
steder i vår geografi i uke 39. Alle 
møtene begynner klokka 19.00. Se 
hvem som møter fra AT Skog i kalend-
eren på hjemmesiden. Legg møte i 
kalenderen din i dag. Her møter du oss:

Mandag 23. september:  
Jølster (Thon hotell Jølster)
Oslo (Thon hotell Vika) 
Vrådal (Straand hotell) 

Tirsdag 24. september:  
Voss (Park hotell Vossevangen) 
Evje (Revsnes hotell)  
Brokelandsheia (Lyngrillen) 

Onsdag 25. september:  
Suldal (Ryfylke fjordhotell ) 
Grimstad (Strand hotell Fevik) 

Torsdag 26. september:  
Lindesnes (Høgtun kultursenter) 
Notodden (Brattrein hotell) 
Bamble (Quality hotell Skjærgården) 

AT Skog skal ut på 
medlemsturné i 
høst – kommer du?



Besøk tenktre.no for gode historier  
om trebruk.
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Ønsker du kurs kan vi anbefale å 
sjekke ut kurstilbudet hos Skogkurs. 
Søk opp skogkurs.no og bli motivert 
for ny kunnskap. I AT Skog har vi 
samarbeidsavtale med over 80 
skogeierlag, som er medlemmenes 
lokale nettverk. Skogeierlagene kan 
arrangere kurs etter ønske fra 
medlemmene og med instruktør fra 
Skogkurs. Mange skogeierlag er også 
aktive med skogdager, der ulike tema 
belyses. Sjekk kalenderen på atskog.
no. Der legges alle arrangement i 
skogeierlagene og AT Skog ut til 
inspirasjon og informasjon.

Arbeidsdagene skjer mest i 
skogsterreng for Even og lærling 
Tobias Holberg (20). 
 – For to år siden opplevde jeg at det 
tok fyr i hogstmaskinen. Jeg fikk litt 
panikk da jeg så flammene. Hva gjør 
jeg nå, rakk jeg å tenke. Jeg stoppet 
maskinen og ringte 110. Flaks for meg 

var det regnvær denne dagen, 
forklarer Even, som har kjørt 
skogsmaskin i ti år. 
 Deretter tok han pulverapparatet, 
som alltid er med i maskinen. Så tok 
han dunken med 25 liter vann og 
helte over. 
 – Det er utrolig mye vi kan gjøre 

med lite utstyr. Det kan se lite ut med 
vanndunk, vannkanne og 
pulverapparat på en stor maskin, men 
det hindrer brann. Etter den 
hendelsen har jeg brann enda mer i 
bakhodet når jeg jobber i skogen. Jeg 
kikker ofte over skuldra, sier Even. 
Hittil i år har skogbrannfaren vært 
nærmest fraværende, men dette kan 
fort snu. Alle entreprenører som 
jobber i skogsmaskiner gjennomfører 
det nettbaserte kurset 
«Skogbrannkurs for entreprenører og 
maskinførere» hos skognæringens 
eget kursinstitutt, Skogskolen.
 Alle skogsmaskiner er utstyrt med 
en beredskapspakke. Folk som jobber 
daglig i skogen kan oppdage 
branntilløp tidlig. Med riktig utstyr 
tilgjengelig, kan skogsentreprenøren i 
mange tilfeller slokke små branner før 
de får utviklet seg til store 
skogbranner. Se hele saken om Even 
og Tobias på atskog.no

Små grep kan hindre stor skade. Det har Even Mustvedt 
(31) erfart etter at skogsmaskinen hans tok fyr. Lukter det 
svidd igjen, er skogsmaskinførerne klare til aksjon.

Kontakt oss

Tømmermarkedet oppdateres jevnlig på 
hjemmesiden og i sendinger fra AT 
Studio. Neste sending kommer i midten 
av september. Der vil adm.dir. Kjersti 

Denver fra eksportselskapet Viken AT 
Market og direktør for marked og logis-
tikk, Hans Erik Røra oppsummere mar-
kedet i inn- og utland.

Kurs i høst?

– Jeg fikk litt panikk da jeg så flammene

Sendinger fra AT Studio 

Ring vårt servicekontor på 35 58 82 00
Åpningstid: Man. til fre. fra 9.00 til 15.00
 Tast 1 for Privat tømmerinnmelding
 Tast 2 for økonomi
 Tast 3 for medlemskap
 Tast 4 for transport


